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Z Á P I S N I C A 

 

Zo 14. mimoriadneho zasadnutia Obecného zastupiteľstva v Hrachove  konaného  

dňa 07.06.2024 v zasadačke Obecného úradu v Hrachove o 18:00 hod 

 

––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––- 

 

 

 

 

P r í t o m n í   poslanci OZ:             podľa prezenčnej listiny 

N e p r í t o m n í   poslanci OZ:        

Ď a l š í   prítomný:                            podľa prezenčnej listiny  

 

 

 

 

Program zasadnutia: 

  

1. Otvorenie  zasadnutia a schválenie programu zasadnutia 

2. Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice  

3. Voľba návrhovej komisie 

4. Prejednanie projektu „Rekonštrukcia objektu v obci Hrachovo pre rozvoj podnikania“ 

5. Prejednanie projektu „Moderná vidiecka škola, škola pre všetky deti“ 

6. Informácie o protipovodňových opatreniach 

7. Rôzne 

8. Záver 
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ROKOVANIE: 

 

K bodu č. 1 - Otvorenie zasadnutia a schválenie programu zasadnutia 

 Zasadnutie Obecného zastupiteľstva obce Hrachovo (ďalej len OZ) otvoril starosta obce Ondrej 

Knechta (ďalej len starosta) a privítal poslancov. Uviedol, že 14. mimmoriadne zasadnutie bolo zvolané 

v zmysle zákona č. 369/90 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov. Skonštatoval, že 

z celkového počtu 7 poslancov je prítomných 7 poslancov, obecné zastupiteľstvo je spôsobilé 

právoplatne sa uznášať. 

Starosta predniesol navrhovaný program zasadnutia a  požiadal poslancov o jeho doplnenie, resp. 

pozmenenie. K programu neboli vznesené žiadne pripomienky a starosta dal hlasovať za schválenie 

programu zasadnutia. 

Hlasovanie:  za: 7  -  (JUDr. Kederová, Mgr. Liptáková, Lupták,  Mgr. Mareková, Škvarka, Valentová, 

Vetrák) zdržal sa: 0, proti: 0. Program bol jednohlasne schválený a bolo prijaté uznesenie  č. 

135/06/2024 v znení: Obecné zastupiteľstvo v Hrachove schvaľuje program 14.mimoriadneho 

zasadnutia OZ v Hrachove podľa pozvánky bez pripomienok. 

 

K bodu č. 2 - Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice 

Starosta určil za zapisovateľku p. Katarínu Marekovú a za overovateľov zápisnice poslancov p. Ondreja 

Vetráka a p. Jána Luptáka. Starosta dal hlasovať za návrh: Obecné zastupiteľstvo v Hrachove berie 

na vedomie určenie zapisovateľa p. Katarínu Marekovú a overovateľov uznesení a zápisnice poslancov 

p. Ondreja Vetráka a p. Jána Luptáka.. 

Hlasovanie: za: 7 (JUDr. Kederová, Mgr. Liptáková, Lupták, Mgr. Mareková, Škvarka, Valentová, 

Vetrák) zdržal sa: 0, proti: 0. Bolo prijaté uznesenie č. 136/06/2024 v znení: Obecné zastupiteľstvo 

v Hrachove berie na vedomie určenie zapisovateľa p. Katarínu Marekovú a overovateľov uznesení 

a zápisnice poslancov p. Ondreja Vetráka a p. Jána Luptáka. 

 

K bodu č. 3 - Voľba návrhovej komisie 

Starosta obce navrhol za členov návrhovej komisie poslancov JUDr. Zuzanu Kederovú a p. Ivetu 

Valentovú. Žiadne pozmeňujúce návrhy neboli. Starosta dal hlasovať za návrh: Obecné zastupiteľstvo 

v Hrachove schvaľuje návrhovú komisiu v zložení:  JUDr. Zuzana Kederová  a p. Iveta Valentová. 

Hlasovanie: za: 7 (JUDr. Kederová, Mgr. Liptáková, Lupták, Mgr. Mareková, Škvarka, Valentová, 

Vetrák) zdržal sa: 0, proti: 0. Bolo prijaté Uznesenie č. 137/06/2024 v znení: Obecné zastupiteľstvo 

v Hrachove schvaľuje návrhovú komisiu v zložení: JUDr. Zuzana Kederová a Iveta Valentová. 

 

K bodu č. 6 - Informácie o protipovodňových opatreniach 

Starosta: dňa 20.mája nás zasiahla prvá povodeň, na druhý deň druhá a o týždeň tretia, ktorá už 

nevyplavila ulicu Osloboditeľov ale ulicu Sama Vozára trikrát zaradom. Obec dala vytrhnúť vpust, 

ktorá bola pri p. Petříčkovi, ktorý mal zanesenú rúru. Rúra sa odstránila, aby tam nestála voda 

a neudierala mu do domu. Do budúcna to budeme riešiť, tak že to vybetónujeme a spravíme nejaké 

vpuste, ale tak aby sa to dalo mechanizmami vybrať keď náhodou príde taká voda ako teraz. Dali 

sme p. Vrábľovi vyčistiť cestu  pod Jednotou, pri zdravotnom stredisku a ulicu Mieru pod. p. 

Kochanom. Spravil sa járok nad Kochanovcami okolo regulačky, aby stiahlo vodu do potoka 

smerom na Svetlú. Oni tam majú priepust po betónovú cestu z regulačky. Boli z firmy SRTABAG 

vymenili súru za väčšiu. Pri Valentovcov voda zbehne aj zo škôlky aj z IBV a z ulice Záhradná 

a Stromová. Naplnia sa rúry, ktoré sú pod Berkom, toto zatiaľ nie je doriešené. Firma SRBAG 

odstránia asfaltové nánosy. Dnes poslal cenovú ponuku za 3 500,00 € s DPH na úpravu miestnych 

komunikácií ul. Sama Vozára, t.j. pílenie asfaltu s vysekaním, penetračný náter, asfaltovanie úsekov, 

cca 10 t dovoz materiálu. Dali sme vyčistiť cestárom  cestu pri križovatke od Hrivnákovi 

k autobusovej zastávke doľava a priekopu nad p. Mišurákom pod Greissingerom. Toto je len 

odstránenie následkov. Dnes bolo sedenie, ktoré zvolal okr. úrad, životné prostredie a dohodlo sa s p. 

Karasom, že nad IBV v žiadnom prípade nebude sadiť jarné sadby – kukuricu alebo slnečnicu, že 
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budú tam jesenné husto siate sadby – jarec, pšenica prípadne ďatelina, aby nedochádzalo k takémuto 

vymývaniu pôdy. Do budúcna by sa dohodlo s p. Králikovou, ktorá má hovädzí dobytok a lucerku 

alebo seno potrebuje, že by si vymenili pozemky s p. Karasom. ,Ona by si tam posadila ďatelinu, aby 

nedošlo k vyplavovaniu orniny ako teraz všetko čo vymylo skončilo pod ul. Sama Vozára až na ul. 

Mieru pred Števákovcami a išlo to smerom do obchodu a na školské ihrisko.  

P. Petříček: sa sťažoval, že už ho vyplavuje každý týždeň, všetko blato ide cez jeho pozemok. 

Starosta: Prvý krok čo musí byť, aby to pole nad vami aby bolo nasiate takým, aby nesplavolalo 

pôdu. P. Karas sa zaviazal, že bude siať jesenné sadby a možno aj lucerku. Museli sme riešiť od 

vrchu a potom ďalšie. Na ul. Osloboditeľov (ako býva p. Hruška, Keder, starosta okolo Tiralovcov 

a P. Vetrák)  sú zakryté járky. Dohodlo sa, že všetky rúry sa vyberú a ostane priepust ako tam bola, 

zoberú krajnicu a voda by mala ísť do járku. Táto cesta nie je naša, je to cesta III. Triedy, cestári 

povedali, že to vytrhajú ale na naše náklady. Ešte nám dajú cenovú ponuku. Keď nebudú tie 

priepuste stačiť, budeme tlačiť cestárov aby porobili nielen járok,z hliny ale aby bol járok nejako 

spevnený. 

p. Hruška: Ešte treba doriešiť za Pupalom cestu. 

Starosta: Tam je vlastníkom evanjelická cirkev a má to v nájme Poľnofarma MOGBI, s.r.o. musíme 

jednať s nimi. Aby sa spravil nejaký priekop, aby ona stade vedela traktorom chodiť. 

p. Hruška: S tade nás vytápa najviac každý rok. Cesta na Veľký Breh nie je mapovaná stade, je to 

normálna orná pôda. Cestu nech používajú, ale keď sa vykope rigol nech to nezavalí. 

p. Hruška: p. Králiková povedala, že ona s tým problém nemá. Chcel by som aby bolo v uznesení, že 

OZ poveruje pána starostu jednaním s p. Králikovou, firma MOGBI o zvedení vody, aby sa to už 

neopakovalo. 

p. Keder: Keď sa to len vykope tak to zase zahádžu, ale nech sa tam dá rúra. 

p. Hruška: Sú betonové tvárnice. 

p. Keder: všetko čo sa teraz prejednáva sa prejednávalo na povodňovej prehliadke. 

p. Hruška: to nie je mapovaná cesta. Prečo tam ľudia chodia? Poza domy si ľudia vozia drevo, keďže 

tam nevedia prejsť autom, zahádžu rigol. Naviac stade ide voda. 

p. Keder: p. starosta toto všetko povedal na povodňovej prehliadke, ešte sa uvažovalo, že ľuďom sa 

to páčiť nebude, keď sa im tie rúry budú trhať. 

p. Hruška: Vyhláška presne hovorí sankcie za neoprávnený zásah do štátnej cesty je 33 tis. €.  

p. Petříček: žiadal obec aby mohol spraviť zozadu  múr, na svojom pozemku. Je mu ľúto, že voda 

potom na niekoho iného. Dal si dokopy celý dvor, urobil oporný múr a má to celé zaliate blatom. 

Spodok domu, obytná časť je zaliata blatom. Roztrhlo mu platňu dnu a je tam karirohož. Je tam 

obrovský tlak. Pred domom chce urobiť veľký rigol a žiada obec, aby mu prispela na materiál, na 

betón a železo. Všetko vybetónuje on, vloží aj podvaly. Po záplave sa čistil garát, teraz je tam zase 

20 cm šotoliny a blata. 

Starosta: Je to na tvojom pozemku, treba podať ohlásenie drobnej stavby, treba dať jednoduchý 

projekt, aj to napojenie na járok, koľko chceš zrezať a ako sa to potom zabetónuje. Sú možnosti aby 

sa ľudia sťažovali, ale ak je to v súlade so stavebným zákonom povolí sa to aj napriek sťažnostiam. 

P. Petříček: sa pýtal, že má spoločný plot s p. Foltýnom, či môže ten plot zrušiť a urobiť oporný múr 

na mieste toho plotu, alebo radšej má cúvnuť na svoj pozemok. 

Starosta: Pri každom plote musí byť vytýčenie hraníc, kde bude prizvaný aj on, keď sa písomne 

vyjadrí, že súhlasí s vytrhaním toho plotu, lebo ty ideš robiť betónový tak nebude žiadny problém. 

P. Petříček: Nebude to tak riešiť, radšej to urobí na svojom pozemku. Aj tak to bude treba zrezať 

a napojiť plynule a ešte garádu aj pomôže, lebo ho previaže na svoj múr, ktorý bude pevný železo 

betónový. Ešte žiadal starostu aby zabezpečil ten garád proti vstupu šotoliny, kameňov a blata čo 

najskôr. A to takým spôsobom, že zabiť kolíky, navŕtať dosky. Voda nech prejde ale šotolina, to je 

ten problém. Keby sa urobil dočasný múrik z dosák, vodu by to jemne odrazilo a šotolinu by to 

nepustilo. Teraz ide všetko, blato, šotolina. Ako majú Marekovci oporný múr, voda prišla z hora, 

narazila na zeminu čo je tam a zeminu berie pomaly do celej dediny. Keby sa toto urobilio, veľmi by 

to pomohlo, on to aj urobí, len aby sa kúpil materiál. Toto by sme potrebovali ihneď, lebo čo sa 
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vyčistilo je napäť 20-30 cm šolktoliny. Keďže ja garád plný, tak ide voda na Valentov, do škôlky 

a ide to po dvoroch. 

Starosta: Aj na vyčistenie garádu pri škôlke je objednávka, len stále prší. Tie dosky dáme čím skôr 

spraviť. 

P. Petříček: Stačí ak sa kúpi m3 dosák a on to spraví, lebo toto je priorita aby prestalo tlačiť hlinu, 

šotolinu. To sa stala najväčšia galiba, do garádu išla šotolina, zapchalo rúry, tým pádom voda ostala 

hore na pozemku, začala sa dvíhať. 

P. Hruška: Od p. Tiralu, musí sa spraviť aby bola cesta, a 60 cm je krajnica od cesty a to musí byť 

pod úrovňou cesty. 

Starosta: My zaplatíme vybratie rúr, ako sme sa dohodli, ale až ten járok nebude dobre spravený, tak 

musíme tlačiť na cestárov. My nemôžeme robiť cestársku cestu. 

P. Hruška: Ja si to aj sám upravím, aj zem stiahnem. 

Starosta: Cestári povedali, že oni to stiahnu. 

P. Valentová: Nás vytopilo desať krát, desať krát sme mali plný dom vody. Teraz, čo prišlo to je 

neskutočný tlak, za to nemôže ani starosta, ani zastupiteľstvo, nikto. Každý si musíme urobiť 

opatrenia tak, aby nám to vyhovovalo. Aj my si tam dáme betónový plot, lebo zo Sama Vozára aj 

z Osloboditeľov ide všetka voda k nám. My ešte aj teraz riadime, lebo my tam máme ešte aj fekálie. 

Máme prijaté, že bude každý platiť jeden krát vývoz fekálií. Na tom budem trvať, aby každý platil 

vývoz fekálií aspoň jednu  faktúru za rok. Zistím si kto platil minulý rok, a predminulý rok. Toto čo 

na náš spadlo, to bolo množstvo vody. My sme mali aj odkryté járky na Sama Vozára, ale nestíhal 

ten járok. Tá voda ide vrchom. Pozrite čo sa všade robí, nie len u nás, to sa robí všade. Nehádajme 

sa, neviňme nikoho, riešme si svoje veci, musíme to vyriešiť. 

P. Hruška: Všetko zlé začalo v 1994, keď sa zakryl melioračný odpad, to bol prvý chybný krok. To 

je mapovaný melioračný odpad, do ktorého sa zasahovať nesmie. Na ten melioračný odpad boli 

napojené vody, čo vytápajú. Potom sa to začalo zakrývať járky rúrami. Bohužiaľ, Valentovci budú 

pobitý celý život. 

P. Valentová: ale nebudeme, lebo spravíme plot. 

P. Hruška: Obec by mala urobiť všetko preto, aby zmiernila tie následky povodní. 

Starosta: Prvý krok bol, že sa tam nesie sadiť jarné sadby, ale sa tam posadí lucerka. Odkryjeme 

járky hore a keď príde veľká voda už nepôjde bahno, ale veľkú vodu nezastavíme. 

P. Hruška: Na Foltýnovom pozemku je žliabok až a cez garát, čo mám v záhrade ide von. Na IBV je 

kopec zemi. Nedá sa tá zem vyviesť do toho válova? 

Starosta: Dá sa doviesť. Lenže to nie je náš pozemok, musíme so súhlasom majiteľa. To je Štefákov 

a Foltýnov. 

P. Hruška: Ja myslím za Foltýnom, tam je válovček, kde je slnečnica. 

Starosta: Pri Vrábľovom dome, to je už Karasove. Jeden pás Tam má aj Foltýn. Pri Oliverovom 

dome a pri Vrábľovom dome. Karasov pozemok končí medzi Oliverovom a Vrábľovom dome na 

vrchu. 

Starosta: Môžeme tam ísť pozrieť, ja  p.  Karasa oslovím.  

P. Petříček:  Aké opatrenia sa urobili nad ním a nad p. Foltýnom. Lebo začul, že sa robil rigol, aby 

Kochanovcov nevytápalo. Ale nám teraz ešte viac tečie voda do domu, lebo tým ste iba odklonili 

vodu. 

Starosta: Určite nie. Járok sme sprarili ako je cesta ku Vrábľovi, čo je sem naklonená, nie k tebe 

a s tadiaľ smerom do járku aby nešlo do Kochanov. Ty si o 40 m ďalej. Čo ty hovoríš je medzi 

pozemkami súkromnými vyorané, to môže byť, že tou hranou  tečie k tebe viac. Ale tam sme nič 

nerobili, to je orané tak. Môžeme sa tam stretnúť zajtra. 

P. Petríček: Čo sa spravilo, aby mňa nevytápalo z hora. 

Starosta: My nemôžeme zasiahnuť do cudzieho poľa. 

P. Petříčková: P. Karas nám povedal, že ti dal plnú moc, že ty môžeš čokoľvek tam robiť, že čo 

starosta povie, to sa urobí, že on je ochotný čokoľvek tolerovať. 
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Starosta: Pôjdeme pozrieť, prekopeme ku Vetrákovcom do járku, aby z toho poľa išla voda, inde ho 

nemáme kde dať. Nemôžme ho pustiť doľava. Keď je kopec jedna strana musí ísť tam a druhá tam. 

Keď ju nad Vrábľom prekopeme, tak ju pustíme do doliny tam zavami. 

P. Petříčková: Ten bočný garát, čo sa urobil kvôli novej ulici nestíha, vylieva sa na cestu pred nami. 

Tam je voda mne do pol lýtka. 

P. Petříček: Treba Borákom vykopať a pred škôlkou vyčistiť a zväčšiť, nech sa voda rozdvojí, lebo 

ide do jedného a nevládze to odtekať. 

Starosta: Všetko bude u Valentov. Dobre pozrieme sa na to. 

P. Hruška: Podľa neho cesta na IBV nie je urobená podľa projektu. 

Starosta: Je na to projekt musíš prísť pozrieť. Tá cesta ešte nie je dorobená, iba je zobratá zemina. 

P. Hruška: Ten garát sa hýbe. 

Starosta: neviem či sa hýbe, ale je dosť vybetónovaný. Z ktorej strany? 

P. Petrříček: Z hora ako ide voda z kopca. 

P. Hruška: Keď sme pri IBV, za znehodnocovanie požiarnotechnických zariadení úmyselne je 

pokuta 3600 €. Bol tam hydrant, ktorý je pod šotolinou. Je tam hlavný ventil na IBV aj to je pod 

šotolinou, takže neexistuje, že tá cesta je urobená podľa projektu. Hlavný ventil sa mal povytiahnuť, 

už ho nenáje nikto. Mala sa dať nová trubka, tak isto hydrant sa mal zdvihnúť, dať trubku a tiež to 

predľžiť. To malo byť všetko nad cestou. 

Starosta: Neviem, ktorý myslíš. 

P. Petříčková: Pred našim domom. 

P. Hruška: Hlavný ventil na IBV, vtedy som to vravel, že to treba zdvihnúť,  keď to bolo vykopané. 

Starosta: Pred Petříčkom je utopený, ale sa dá zdvihnúť. On keď sa bude asfaltovať sa zodvihne do 

výšky, teraz keď ho dáš a bude sa chodiť aj tak ho zvalcujú. 

P. Petříčková: Kedy sa bude robiť cesta? 

Starosta: Momentálne neviem, lebo podľa financií. Zaviazali sme sa, že keď bude viac ako 70 % 

skolaudovaných domov, tak sa budeme snažiť spraviť cestu, až budeme mať peniaze. Tak sme 

mysleli, že keď tam už bude bývať viac ľudí, aby mali cestu. Tak sme to dali aj do zmlúv. Lebo keď 

niekto stavia dom a chceli sme tam ľudí dotiahnuť, tak sme sa snažili, že keď tam bude bývať viac 

ako 70 % ľudí, tak sa im pokúsime spraviť aj cestu. Ak nebudeme mať peniaze, tak sa bude musieť 

vybaviť úver, aby tam ľudia nechodili po blate. 

P. Hruška: Keby to bolo okolo Bratislavy, pri ľuďoch čo sa vedia lepšie sťažovať, tak tam ešte domy 

nestoja. 

Starosta: Keby to bolo pri Bratislave, tam majú developeri najskôr spravené cesty a oni tam chodia 

v topánkach od začiatku. Lenže my sme na to peniaze nemali, skôr sme predali pozemky, aby sme 

mohli vôbec začať IBV. 

P. Hruška: a bude sa tam sypať šotolina a zase šotolina. 

Startosta: Preto sa to zasypalo aby tam nechodili po blate. Tri roky tam už stavajú. Teraz nás to tak 

postihlo, lebo bolo naozaj veľká voda, ale tri roky tam fungovali ľudia, stavali a aj utlačili estu. 

P. Petříček: Keď bolo stavebné konanie za IBV, jediný som vystúpil proti. Všetci vraveli, že to bude 

plus pre dedinu.  Vtedy som povedal, že nemôžte stavať na úkor toho, že 16 ľudí bude mne 

ubližovať. Zatiaľ sa my len zle deje, prach, otrasy, od rána od 6-tej sú tam, búchajú, trieskajú. Nikto 

ma o tom nepresvedčí, že je to dobre. Lebo keď len jeden človek trpí kvôli tím ostatným. 

Starosta: Blato netrpíš kvôli OBV, len to že nanieslo šotolinu. To sme vyirešili, vybrali sme rúry, 

spravíme priepust a dáme tam dosky. Len toto je problém z IBV. 

P. Petříček: Za tri roky, nikto tam neprišiel, také blato je tam. Nikoho to nenapadne. 

P. Valentová: Môj otec tam býva 100 rokov, neviem presne koľko. Nikdy v živote tam nešla voda 

cez dvor, teraz išla voda už nie raz. Aj nám je to tak isto. My máme rozdrbanú celú cestu, lebo 

z vrchu išlo voda tak isto ako pred Vás.  

Starosta: Keby sme tu pustili nejakých cudzích ľudí, ale je tam skoro 70 % ľudí, že tam niekto 

pochádza z Hrachova. 70 % pozemkov je pre našich ľudí,  nie pre cudzích. Traja sú tam cudzí, 
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ostatný buď, že má ženu z Hrachova, alebo sú obaja z Hrachova. My sme to nerobili aby sme na tom 

zarobili. My na tom prerobíme, ale sme chceli ľuďom pomôcť aby tu ostali. 

P. Petříček: Ja sa teším, že stavajú, ale tam nikdy nikto nešiel s lopatou zobrať, za sebou urobiť 

poriadok.  

Starosta: Za čistenie cesty, keby si bol zavolal, tak zavoláme Rada, alebo by sme to urobili. 

Nehovorím, že nemáš pravdu, ale ja tam nechodím každý deň, ale keď zavoláš príde buď Milan... 

P. Petříček: Však to je tvoja povinnosť tam ísť, a stavebný dozor má určitú povinnosť, ktorú má 

vykonávať nad IBV aby bola stavba na poriadku. 

Starosta: Stavebný dozor bol na elektriku, vodu, plyn a dažďovú kanalizáciu. To sa ukončilo a stavba 

sa odovzdala. Stavebné povolenie na cestu je, ale nerobí sa nič, lebo nie sú peniaze. So stavebným 

dozorom už nemáme ani zmluvu, kým nebudeme pokračovať ďalej. Čo sa týka domov, každý má 

stavený dozor. Keď niekto  z rodinného domu urobí bordel, alebo nanosí, treba zavolať a upozorní sa 

ten majiteľ, ktorý tam stavia nech sa spraví poriadok. 

P. Škvarka: járky že sú zasypané, určite to treba aby bolo pripravené. 

Ing. Keder: Hore na ul. Osloboditeľov, sú tie rúry a voda potom nemá kde vojsť. 

P. Valentová: My sme tam nemali rúry, ale keď príde to množstvo vody, keď príde, tak to ide, to 

nebolo treba járok, to išlo po ceste. 

P. Vetrák: Na ulici Osloboditeľov si každý dal rúry pred dom aby tam mohli parkovať. Čo tiež nie je 

v poriadku, lebo každý by mal vo dvore parkovať. Nikto nemá súhlas, to sú všetko čierne stavby. To 

mohli prísť cestári a vyhádžu všetko. 

JUDr. Kedrová: Nech to dajú cestári von. 

Starosta: Cestári vyberú ale na naše náklady. 

JUDr. Kederová: Prečo na naše náklady? 

P. Vetrák: Lebo to nebolo riadne povolené, to je čierna stavba. 

Starosta: Vtedy bol riaditeľ Hladovec, a on dal urobiť aj rúry pred Škvarcovcoch aj chodník keď 

rozširovali cestu, dal tam aj rúry od Tyralovcov. Robili to cestári, len na to nemáme papier. Nerobili 

to legálne.  

Ing. Keder: Takže cestári sa k tomu nehlásia, je to naše obecné. 

JUDr. Kederová: a teraz budú hriechy. 

Starosta: Určite budú, každý má tam pohodlné kosenie. Teraz vyberieme rúry, ostane tam 

neupravený járok, to už nie je našou povinnosťou upravovať, tam bol svah taký, že to ľudia nevedeli 

to ľudia udržiavať, kosiť aj kvôli tomu sa to robilo. Musíme to ľuďom vysvetliť, a tí ďalší čo si dole 

dávali to už my s tým nič nemáme. Napr. p. Bystriansky volal na VÚC, že chce rúry. Jasné, že oni 

nie sú zastáncami rúr, tak ani nedali. On si to kúpil na svoje náklady a chce dať. Lebo oni sa o járok 

nestarajú, vymýva ho blato, nie je upravený a už je tak blízko cesty, že keď príde veľká voda už aj 

cestu im láme. Každý človek to myslel v dobrom, len teraz prišla taká voda, aj bude chodiť a možno  

by aj tak vyšlo ponad járok do záhrady, ale chyba je už to že už sú rúry a už nemá kade prejsť keď to 

je zakryté. Pri Tyralovi je priespust ku Milke, tá má 1 m priemer a Tyrala si odvodnil dom a všetku 

vodu odrazil k Milke a voda sa nerozdeľuje na potok na pravej strane, všetko išlo ľavou stranou. 

Teraz sme tam dali železo, do určitej výšky pôjde pravou stranou a keď pretečie tak pôjde ľavou 

stranou.  

P. Valentová predniesla návrh uznesenia: Obecné zastupiteľstvo v Hrachove berie na vedomie 

informáciu o zasadnutí povodňovej komisie na zamedzenie prívalovej vody za účasti 

Stredoslovenskej správy ciest, Regionálnej správy ciest banskobystrického samosprávneho kraja, 

Okresného riaditeľstva hasičského a záchranného zboru Rimavská Sobota, Slovenského 

vodohospodárskeho podniku, štátny podnik, Povodie Hornádu Rimavská Sobota, Okresného úradu 

Rimavská Sobota, Poľnofarmy MOGBI, s.r.o. a KARAS AGRO, s.r.o. Starosta dal hlasovať za 

prijatie  uznesenia. 

Hlasovanie: za: 7 (JUDr. Kederová, Mgr. Liptáková, Lupták, Mgr. Mareková, Škvarka, Valentová, 

Vetrák) zdržal sa: 0, proti: 0. Bolo prijaté Uznesenie č. Uznesenie č. 138/06/2024 v znení: 
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Obecné zastupiteľstvo v Hrachove berie na vedomie informáciu o zasadnutí povodňovej komisie na 

zamedzenie prívalovej vody za účasti Stredoslovenskej správy ciest, Regionálnej správy ciest 

banskobystrického samosprávneho kraja, Okresného riaditeľstva hasičského a záchranného zboru 

Rimavská Sobota, Slovenského vodohospodárskeho podniku, štátny podnik, Povodie Hornádu 

Rimavská Sobota, Okresného úradu Rimavská Sobota, Poľnofarmy MOGBI, s.r.o. a KARAS 

AGRO, s.r.o. 

Ing. Kerder: Na uvedenom zasadnutí sa neriešilo to čo povedal p. Hruška a p. Petříček len že p. 

Karas tam nebude siať slnečnicu, odstránenie rúr na ul. Osloboditeľov v že pri Griessingerovej sa 

vyčistí járok a priepust a do budúcna tam spravia dlažbu.  

JUDr. Kederová predniesla návrh uznesenia: Obecné zastupiteľstvo v Hrachove žiada starostu obce 

zvolať jednanie s vlastníkom a nájomcom pozemku E KN 293/3 za p. Jánom Pupalom za účelom 

zamedzenia prívalovej vody na cestu - Ulica Osloboditeľov. Starosta dal za prijatie uznesenia 

hlasovať. Hlasovanie: za: 7 (JUDr. Kederová, Mgr. Liptáková, Lupták, Mgr. Mareková, Škvarka, 

Valentová, Vetrák) zdržal sa: 0, proti: 0. Bolo prijaté Uznesenie č. 139/06/2024 v znení: Obecné 

zastupiteľstvo v Hrachove žiada starostu obce zvolať jednanie s vlastníkom a nájomcom pozemku E 

KN 293/3 za p. Jánom Pupalom za účelom zamedzenia prívalovej vody na cestu - Ulica 

Osloboditeľov. 

Starosta: to nie je oficiálna cesta, spravíme tam rigol, treba na to aj projekt spraviť, žiadať o zmenu 

kultúry pôdy a so súhlasom vlastníka. 

P. Škvarka: Bola tu firma STRABAG opraviť ul. S. Vozára? 

Starosta: Boli tu pozrieť aby mohli spraviť cenovú ponuku. Spravili cenovú ponuku a prídu spraviť.  

P. Vetrák: Keby aj Králikovci boli zasiali niečo iné, ako p. Karas, tak aj hore by nás bolo vytopilo, 

len tam nasiali oziminu a to nás zachránilo. 

Starosta: navrhol uznesenie na použitie rezervného fondu na opravu cesty S. Vozára, nakoľko to nie 

je v rozpočte. 

JUDr. Kederová: Nie je inštitúcia, ktorá by nám to preplatila? 

Starosta: Okresný úrad prepláca len záchranné práce (sprejazdniť, sprístupniť a neurobiť ešte väčšiu 

škodu, járky vyčistiť) ale nie opravu. Dali sme aj žiadosť na preplatenie, čo kopal p. Vrábeľ za 1 800 

€.  

 

K bodu č. 4 a 5 Prejednanie projektu „Rekonštrukcia objektu v obci Hrachovo pre rozvoj 

podnikania“ a prejednanie projektu „Moderná vidiecka škola, škola pre všetky deti“ 

 

Starosta: Mali by začať robiť Ultisov dom – projekt rekonštrukcia objektu pre rozvoj podnikania. 

V projekte nebol zahrnutý sokel a bolo naprojektované, že bude starý krov, len krov je už  zhnitý. 

Keď sa znižoval rozpočet tak to nedali do rozpočtu aby sme sa zmestili do 100 tis. €. Sokel je za 3 

tis. 470 € a strecha 12 121 tis. €. 

JUDr. Kederová: To luž teraz musíme zaplatiť z rezervného fondu. 

P. Valentová predniesla návrh uznesenia: Obecné zastupiteľstvo v Hrachove schvaľuje 

a) použitie rezervného fondu vo výške 3 500,00 € podľa ponuky firmy STRABAG, s.r.o., na opravu 

miestnej komunikácie na Ulici Sama Vozára a na Ulici Horná po prívalových dažďoch – 

povodeň. 

b) použitie rezervného fondu vo výške 15 582,16 € – na opravu havarijného stavu strechy a opravu 

sokla obecnej budovy. 
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c) zmenu rozpočtu rozpočtovým opatrením č. 4/2024 v zmysle ustanovenia § 14 ods. 2 zákona č. 

583/2004 Z.z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a o zmene a doplnení niektorých 

zákonov v znení neskorších predpisov.  

Starosta dal za prijatie uznesenia hlasovať.  

Hlasovanie: za: 7 (JUDr. Kederová, Mgr. Liptáková, Lupták, Mgr. Mareková, Škvarka, Valentová, 

Vetrák) zdržal sa: 0, proti: 0. 

Bolo prijaté uznesenie č. 140/06/2024 Obecné zastupiteľstvo v Hrachove schvaľuje 

a) použitie rezervného fondu vo výške 3 500,00 € podľa ponuky firmy STRABAG, s.r.o., na 

opravu miestnej komunikácie na Ulici Sama Vozára a na Ulici Horná po prívalových 

dažďoch – povodeň. 

b) použitie rezervného fondu vo výške 15 582,16 € – na opravu havarijného stavu strechy a opravu 

sokla obecnej budovy. 

c) zmenu rozpočtu rozpočtovým opatrením č. 4/2024 v zmysle ustanovenia § 14 ods. 2 zákona č. 

583/2004 Z.z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a o zmene a doplnení niektorých 

zákonov v znení neskorších predpisov.  

P. Valentová predniesla návrh na ďalšie uznesenie: Obecné zastupiteľstvo v Hrachove žiada obec 

aby zabezpečila nesplavovanie šotoliny z Ulici Nová pri prívalových dažďoch na Ulicu Hornú 

vyhotovením dreveného zábradlia. Starosta dal hlasovať za prijatie  uznesenia. 

Hlasovanie: za: 7 (JUDr. Kederová, Mgr. Liptáková, Lupták, Mgr. Mareková, Škvarka, Valentová, 

Vetrák) zdržal sa: 0, proti: 0. Bolo prijaté Uznesenie č. 141/06/2024 v znení: Obecné zastupiteľstvo 

v Hrachove žiada obec aby zabezpečila nesplavovanie šotoliny z Ulici Nová pri prívalových 

dažďoch na Ulicu Hornú vyhotovením dreveného zábradlia.  

K bodu č. 7 - Rôzne 

P. Škvarka: Riešila sa už kúpa pozemku? 

Starosta: Vlastníkom pozemku je Ivica, to bola jej mama. Najskôr to musí predediť. 

Potom informoval poslancov, že 19. júna má byť príjazdové zasadnutie vlády a požiadal o 27 tis. € 

na rekonštrukciu ambulancie všeobecného lekára. 

Bola ďalšia  výzva cez vládu tam sme poslali žiadosť o dotáciu na odvetrávanie školskej jedálne.  

P. Škvarka: Čo je s tým školským projektom? Vzduchotechnika by mala byť v tom? 

Starosta: Sú dva projekty, jeden na elektriku – na svietidlá a na otvory cez SIEA, ale ten projekt ešte 

nevyšiel. Máme pripravený aj rozpočet. Druhý projekt by mala schváliť Rada partnerstva v B. 

Bystrici, tam sme dali učebňu fyziky za 8 tis a učebňa chémie za 6 tis. € a na kuchyňu 50 tis. €. To 

ešte nemáme vyšpecifikované, že konkrétne na čo, máme len objem prostriedkov. Keď sa to do 

súťaže vtedy sa to upresní. V tomto projekte nemôže byť ziskové, preto sme  nemohli dať kultúrny 

dom, lebo  tu je pošta. 

Boli sme v škôlke, v priestoroch nie je problém z našej strany, len z hygieny. Jedná sa len o jedno 

miesto, lebo Filip Spodniak, jeho mama len skúšala ale ona je doma, ak si nájde robotu potom sa 

ozve. Ridzoň Marek – oni by chceli, lebo tam pani pracuje. Vargicová Petra je zo Skálnika, Hugo 

Halaj a Ema Rapčanová. Zostalo nám ešte l miesto pre Vargicovú Petru, keby to nepovolila hygiena. 

JUDr. Kederová: Aký je teraz stav? 

Starosta: V prevádzkovom poriadku je schválené 36 detí. Keď hygiena nepovolí navýšiť počet detí, 

len Vargicovú zo Skálnika by sme nevedeli prijať. Naše deti by sme vedeli všetky prijať, keď Filipa 

Spodniaka stačí prijať aj  na budúci rok. 

JUDr. Kederová: Nie je problém s umiestnením postielok? 

Starosta: Priestorovo nie je problém.  

P. Valentová: Prečo je dolná brána do škôlky zatvorená? Stade sa bežne chodilo. 
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Starosta: Treba sa spýtať - rada rodičov v škôlke. Keď rada rodičov povie, že chcú to mať otvorené, 

že chcú tadiaľ chodiť tak sa dohodnú. 

Na budúci rok odchádza zo škôlky 14 detí, to musíme nahradiť, lebo budú mať len jednu triedu. 

JUDr. Kederová: informovala o zasadnutí komisie školstva, riešilo sa najmä prijatie detí do MŠ. 

V prvom rade musia byť prijaté všetky deti z Hrachova a predškoláci. V škole bolo výberové 

konanie na riaditeľa, bol prihlásený jeden záujemca, doterajší riaditeľ. Výberové konanie bude 17. 6. 

Bude rozlúčka predškolákov. Vyhodnotenie najlepšieho žiaka bude v škole a bude slávnostné prijatie 

deviatakov. Za seniorov – nebola požiadavka o pomoc. Do DSS v Jesenskom sa umiestnil Pavel 

Kantárik, lebo mu odrezali nohu, mal vysokú cukrovku.  

P. Škvarka sa informoval za opatrovateľský službu pre p. Kýpeťovú, lebo spadla. 

JUDr. Kederová: My opatrovateľskú službu nemáme. To je na pracovný pomer, ale vieme 

sprostredkovať.  

Starosta: Cez mikroregión  vznikla skupina, ktorá má na starosti sociálne veci a majú miesto 

v Rimavskej Bani. Oni sú nápomocný vysvetliť čo sa dá spraviť, sprostredkujú opatrovateľskú 

službu v prípade potreby, aj prídu keď sa zavolajú. Rozhodnutie o sociálnej odkázanosti vydáva 

naďalej obec. Dá sa to vybaviť do dvoch týždňov. 

JUDr. Kederová: ešte sa riešilo, že aké krúžky by bolo dobre pre deti zo ZŠ, aby boli čo najviac 

obsiahnuté. Za bedbinton – Mgr. Keder mal posledný tréning. Robil to 27 rokov, tým že už neučí, 

nemá prehľad o deťoch. Hrachovo sa tým dosť prezentovalo. Zostalo všetko vybavenie, má to 

tradíciu a deti majú záujem. 

 

K bodu č. 8 – Záver 

Nakoniec sa starosta obce opýtal či má ešte niekto niečo dodať, potom  poďakoval všetkým 

prítomným poslancom za  účasť a rokovanie obecného zastupiteľstva ukončil.  

 

 

 

                                                                                               ____________________________ 

         Ondrej Knechta 

           starosta obce 

Overovatelia zápisnice : 

 

 

Ondrej Vetrák                                                                      ____________________________                     

 

 

Ján Lupták                                                                            ____________________________ 

 

 

Zapísala: Katarína Mareková 
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D O C H Á D Z K A 

poslancov OZ za rok 2024 

 
Meno priezvisko 

 

XII. OZ 

21.02.2024 

XIII. OZ 

15.05.2024 

XIV. OZ 

07.06.2024 

Ondrej Vetrák P P P 

JUDr. Zuzana Kederová P P P 

Mgr. Jana Liptáková P P P 

Ján Lupták P P P 

Mgr. Adriana Mareková P P P 

Matej Škvarka N P P 

Iveta Valentová P P P 

 

 

P - prítomný 

N - neprítomný 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


